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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem vonja vissza a Fidesz az erdőirtó 
rendeletet?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Augusztus  4-én  jelent  meg  az  a  gyalázatos  kormányrendelet,  ami  nagyrészt  kiiktatta  a
természetvédelmi szempontokat  a  fakitermelés  során.  Lehetővé  vált  a  tarvágás  a  legértékesebb,
védett állami erdőkben is. Egész évben, azaz vegetációs időszakban is végezhető fakitermelés, ami
az  évszázados  erdészeti  gyakorlattal  szöges  ellentétben  áll,  és  komoly  károkat  okozhat  az
élővilágban. Csökkentették a fák vágásérettségi korát, pedig az idősebb erdők jobban ellenállnak a
klímaváltozás hatásainak. Ha idegenhonos fákat vágnak ki, a helyükön nem kell őshonos fajokat
ültetni. Ha egy akácost kivágnak, akkor a helyén újra akácos lesz 40 évig.

A rendelet óriási felháborodást váltott ki. Együttesen több mint százezer ember írta alá az LMP és a
WWF petícióját  a  kormányrendelet  visszavonását  követelve.  Az LMP az  Alkotmánybírósághoz
fordult és tüntetést szervezett, ahol több mint ötezer ember fejezte ki tiltakozását. Ezt követően egy
civil szervezésű tüntetésen is több ezer ember állt ki az erdők mellett.

A tiltakozások hatására Nagy István kiadott egy miniszteri utasítást, ami az őshonos fafajú erdőkben
visszahozta  a  tarvágás  és  a  vegetációs  időszakban  történő  fakitermelés  tilalmát.  Ugyanakkor  a
kormányrendeletet nem vonták vissza és a miniszteri utasítás nem vonatkozik a vízügy által kezelt
erdőkre és a magánerdőkre, itt továbbra is végezhető tarvágás, akár védett erdőkben is.

Miniszter  úr  sokszor  hangsúlyozta,  hogy  valójában  soha  nem  akartak  hozzányúlni  a  védett
erdőkhöz. Ha ez tényleg így van, akkor miért nem nyugtatják meg az erdőkért aggódókat és miért
nem vonják vissza teljesen a tarvágásokat továbbra is lehetővé tevő rendeletet? 



 
 

Várom válaszát!

 

Budapest, 2022. szeptember 23.                                                              Bakos Bernadett
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